



Referat fra møde i Vejby Lokalråd mandag den 9. december 2024, kl. 19.00 på skolen i Vejby. Mødet afholdes i kantinen i blok F, hvor vi også skal nyde vores julefrokost kl. ca. 20.

1. Godkendelse af referat fra sidste møde.

2. Sidste nyt fra lokalområdet - referat fra møde i Sandgravsgruppen. Til styregruppe i Sandgravsgruppen blev følgende valgt: Brian Nyberg, Henrik Storgaard, Dorthe Stauning Rasmussen, Susanne Yde. Dorthe er sekretær i gruppen.

3. PR-aktiviteter: Kirsten Moustén vil gerne være redaktør for pjecen "Velkommen til Vejby". Nanna har skrevet indlæg fra skolen. Niels Jørgen vil gerne hjælpe med redigering.

4. Løbende aktiviteter: Hvornår skal vi holde generalforsamling? Hvem skal vi evt. invitere?

5. Nye rådssager: Hvordan gør vi Vejby mere synlig? - se indlæg fra Niels Jørgen, som udsendes direkte til alle fredag den 29/11-24.

Deltagere: Erik, Michael, Vibeke, Bill, Bent, Niels Jørgen, Nanna, Freddy, Werner, Henrik og Bente.

Fraværende: Lars.

Ad. 1.
Godkendt.

Ad.2.
Sandgravsgruppen har holdt møde d. 21/11, hvor styregruppen blev valgt – se dagsorden. Styregruppen finder en dato for arbejdsdagen. Vedr, Vejby Nyt: Kirsten har udarbejdet produktionsplan, den ligner den fra de tidligere år. Det næste blad bliver delt ud d. 8 og 9 februar, og der er deadline d. 5/1-25.

Ad.3.
Se dagsorden – Erik har set en meget fin velkomst pjece, som Blistup har udarbejdet, men den var på flere sider, og vi kunne måske bruge penge til en udvidet udgave. Niels Jørgen har talt med Kirsten og vil kontakte hende igen.

Ad.4.
Generalforsamlingen bliver onsdag d. 30/4. Erik kontakter Kate. Inden generalforsamlingen er der forslag om, at Bo Juel bliver spurgt igen, men vi må have et alternativ, da Bo J. sidste år skulle til ekstra ordinært byrådsmøde, da vi havde en aftale med ham, og hvor Simon Verbik heldigvis trådte til med meget kort varsel. Nanna vil meget gerne have, at der kommer en der taler om naturen, og Michael ved, at der bor en specialist i Tisvilde, som ved meget om bestanden af solsorte, der er gået stærkt ned de senere år. Nanna nævner også Danmarks Naturfrednings Forening, som har mange gode foredragsholdere. Spørgsmålet tages op igen på næste møde.

Ad.5.
Niels Jørgen fortæller om de tanker, han har gjort sig. Niels Jørgen vil gerne holde et møde, hvor de ejendomsrådgiverne der sælger huse i

	<p>Vejby deltager sammen med byens foreninger og andre interesserede. Mødet kunne holdes d. 27/4 lige efter påske, så kunne vi dele flairs ud i påsken, hvor mange af sommerhus ejerne vil være heroppe. Det bør bredes ud til København og Nordsjælland. Der kan evt. arrangeres byvandring og fremvisning af huse, der er til salg. Det kunne også være en ide med en gratis bus fra København, som man har forsøgt i Halsnæs. Der kunne være stande, hvor lokale handlende sælger deres varer, og fremvisning af skolen evt. med musik af eleverne. Nanna kan undersøge, om mødet må holdes på skolen. Niels Jørgen arbejder videre på sagen, og emnet tages op på næste møde og omtales i Vejby Nyt, der udkommer lige før påske.</p>
6. Permanente aktiviteter.	<p>Ad.6. Intet nyt.</p>
7. Nyt fra foreningerne (7.1 - 7.8)	<p>Ad.7.1. – 7.8.</p>
7.1. Vejby Borger-og Grundejerforening.	<p>Ad.7.1. Der er afholdt juletræsfest i Forsamlingshuset, hvor de andre foreninger deltog med hjælpere. Mange deltagere til festen.</p>
7.2. Grundejerforeningen Melhøj Park.	<p>Ad.7.2. Der skal være generalforsamling d. 4/3. Vibeke vil gerne have Erik er dirigent, som han plejer. De skal have ”nytårskur” først i januar i stedet for julefrokost. Der har været stop i kloarken til området, og nu ved bestyrelsen ikke, hvem der skal betale sugningen af kloarken, om det er grundejerforeningen eller kommunen. Vibeke skal mødes med Thomas fra Vejby kloakservice og høre, om han ved det.</p>
7.3. Grundejerforeningen Kælderbjerg og Saxenkol.	<p>Ad.7.3. Intet nyt.</p>
7.4. VIF.	<p>Ad.7.4. Der er problemer med økonomien og vedligeholdelse af Idrætshuset. Politikerne er enige i, at der er problemer med kunstgræsbanen, men det vides ikke om forvaltningen vil betale, at banen bliver lavet</p>

	<p>om. Foreningen sælger juletræer i øjeblikket i Vejby og Tisvilde, men i år får man tilbudt, at træet bliver hentet først i januar. Tisvilde koret har kontaktet VIF og tilbudt, at de gerne vil synge nogle sange om fodbold, når der er arrangementer i fodbolden. Niels Jørgen håber på et samarbejde.</p>
7.5. Forsamlingshuset.	<p>Ad.7.5. Der har været juletræsfest d. 1/12, og julefrokost med mad fra Kødsnedkeren, det var god mad, og der var rigeligt af det. Lørdag d. 1/11-25 er der "Forsamlingshus Kongres", det er bestyrelserne fra kommunens forsamlingshuse der samles. Kongressen afholdes på skift i de forskellige forsamlingshuse, og lørdag d. 1/11 er det i Vejby.</p>
7.6. Menighedsrådet.	<p>Ad.7.6. Menighedsrådet har konstitueret sig, og Henrik er fortsat formand. Bach ugen gik meget fint, der kom mange mennesker, og nogle kom helt fra København. Alle arrangementerne står i Vejby Nyt.</p>
7.7. Skolen.	<p>7.7. Der er kommet ny musiklærer. Der er Lucia optog d. 13/12 på skolen i Tisvilde og bagefter på Trongården. I øjeblikket er der terminsprøver</p>
7.8. Trongårdsklubben.	<p>7.8. Der har været julefrokost d. 4/12 i Forsamlingshuset. Det nye program for 2025 er ved at blive planlagt. Fra d. 1/1-25 kommer Ingelise Hansen i stedet for Werner som repræsentant for Trongårdsklubben til lokalrådsmøderne. Werner bliver Ingelises suppleant, og Werner kommer, hvis Ingelise er forhindret.</p>
8. Kontakt til lokalforeningsrådet og de andre lokalråd - ref. fra møder (Michael + Niels Jørgen).	<p>Ad.8. Michael har sendt referat fra mødet til os. Niels Jørgen har ved mødet gjort opmærksom på, at vi gerne vil fortsætte med at have vores eget vælgermøde i Vejby. Niels Jørgen mener, at det vil være klogt at få fastsat en dato for</p>

9. Kontakt til kommunen: Et nyt projekt Elleville er sendt til naboorientering. Evt. bemærkninger skal sendes til tms@gribskov senest den 19.12.2024. - Erik orienterer.

mødet og få lavet aftaler med politikerne, inden der er andre, der sætter sig på datoerne op mod valget.

Ad.9.

Erik har haft møde med Lars Kristensen og Christian Søgaard som står for byggeriet nu. Erik deler tegninger ud af det nye projekt. Der bliver etplans rækkehus, og huse i 2 plan fortrinsvis beregnet til børnefamilier. Alle husene der ligger op mod Vesterled bliver etplanshuse, så de ikke generer udsigten for husene på Vesterled. Herudover kommer der parkeringsplads mellem etplanshusene og Vesterled, og en vej der går rundt om hele byggeriet, kun beregnet til ambulancer og renovations køretøjer. Fundamentet i husene er lavet af Durapor, som består af knust glas, et materiale der er meget stærkt, og sømmene der bruges er træsøm. Der bliver gulvvarme i alle husene, og opvarmningen sker med retur vandet fra Vejby Tisvilde Fjernvarme. Husene bliver opført i 7 grupper, 4 grupper mod vest og 3 grupper mod øst. Den gamle gård renoveres til fælles hus. Det er meningen, at husene i første omgang bliver ejerboliger, men Erik har påtalt, at der er flere fra Vejby, der gerne vil have en lejebolig. Erik har også gjort opmærksom på behovet for en sti forbi Trongården hen til det eksisterende fortov. Man håber på, at de første huse er færdige ca. 1/7-25, men indkørslen fra Tisvildevej og kloakeringen skal være klar, inden man kan begynde at bygge, og det vil være hensigtsmæssigt, at flytte indkørslen til området længere mod vest på Tisvildevej. Det er Michael Konnerup A/S der står for byggeriet. Når projektet er helt klart, kommer der en hjemmeside. Henrik vil gerne vide, om de betaler for indkørslen til området, og Werner gør opmærksom på, at der vil være bedre udsyn ved indkørslen, hvis den bliver flyttet længere vest på. Erik har efterfølgende skrevet til Danni Lodberg Knudsen i Gribskov Kommunen, at Lokalrådet bakker 100 % op om byggeriet.

<p>10. Kontakt til Hovedstadsregionen.</p> <p>11. Danske Landsbyer.</p> <p>12. Div. meddelelser - herunder LAG og FLAG.</p> <p>13. intern administration og økonomi: Alle regninger fra 2024 skal sendes til Michael inden årets udgang.</p> <p>14. Næste møde: Forslag: mandag 27/1 eller 3/2 - 2025.</p> <p>15. Eventuelt.</p>	<p>Ad.10. Intet nyt.</p> <p>Ad.11. Intet nyt.</p> <p>Ad.12. Der er givet tilskud til Nationalparken.</p> <p>Ad.13. Det har kostet 8.500 kr. at få ryddet Kongehøjen.</p> <p>Ad.14. Næste møde bliver mandag d. 27/1-25.</p> <p>Ad.15. Niels Jørgen synes, at det er uheldigt, at der er parkeret en varebil lige op af juletræet ved Forsamlingshuset. Bill har forsøgt, at få ejeren til at flytte den, men det er ikke sket.</p>
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

